
Välkommen till skolan! 
Nytt hem, ny skola. När och hur ska barnet börja i skolan? Hur ska barnet klara sig i 
skolan med ett nytt språk? Hur hjälps barnet i den nya skolan?

I Karleby finns finska och svenska skolor. Undervisningen ges på finska eller 
svenska. Vid en del skolor är det också möjligt att få stöd för lärandet på det egna 
modersmålet. 

De officiella språken i Finland är finska och svenska. Största delen av de barn som 
flyttar till Finland går i en finsk skola. Cirka 6 procent av finländarna talar svenska. 
Karleby är en tvåspråkig stad. Båda språken behövs. Studierna i svenska inleds 
senast i årskurs 6 i de finska skolorna.

Skolstigen börjar i den förberedande undervisningen

De elever som flyttar till Finland studerar i förberedande undervisning. Eleverna 
studerar mycket finska/svenska i skolan. Eleverna studerar också andra ämnen 
och innehåll som barn i samma ålder studerar. Förberedande undervisning i grupp 
ordnas vid en del av de finska skolorna i Karleby. Förberedande undervisning i grupp 
betyder att en elev som nyligen kommit till landet börjar skolan i en mindre grupp. 
Gruppen har en egen lärare. Eleverna i den förberedande undervisningen studerar 
också med andra jämnåriga elever.

Eleven får en individuell plan för lärande. Planen utarbetas i samarbete med eleven 
och vårdnadshavarna. I planen fastställs målen för elevens lärande, vilka behov 
eleven har och hurdan skolbakgrund hen har. 

Den förberedande undervisningen pågår under ett läsår. Efter det läsåret övergår 
eleven till den allmänna undervisningen. Elever som har ett annat språk än finska, 
svenska eller samiska som modersmål eller hemspråk läser finska eller svenska som 
andraspråk. Eleven kan få språkligt stöd i den grundläggande utbildningen.

Yngre elever studerar på ett inklusivt sätt. Detta innebär att elever i 
årskurs 1 studerar i en finsk eller svensk undervisningsgrupp med 
andra jämnåriga barn. Eleverna får stöd för språket. 
Förskoleelever, alltså 6-åringar deltar i en finsk eller 
svensk förskoleklass. 
 



Undervisning i det egna modersmålet 

Undervisning i det egna modersmålet ordnas på många olika språk i Karleby. 
Undervisningen ordnas ofta på morgonen före andra lektioner eller på eftermiddagen 
efter andra lektioner. Det är viktigt att studera det egna modersmålet så att språket blir 
ett akademiskt studiespråk. Det hjälper i allt lärande.
 
När och hur ska barnet börja i skolan? 

Kontakta Karleby bildningsväsende när ni vet er flyttdag och er nya adress. Vi kommer 
överens om ett gemensamt möte. På mötet kommer vi överens om och diskuterar 
skolstarten. Barnet är välkommet att delta i mötet så att också hen kan ställa frågor som 
hen funderar över. Tolkning bokas till mötet. Välkommen till Karleby och välkommen till 
skolan! 

Kontakta 

Koordinatorerna för undervisningen för olika språk- och kulturgrupper

Maria Wirkkala, maria.wirkkala@edu.kokkola.fi (grundläggande utbildning)   

Kaisa Wacklin, tfn 044 780 9908, kaisa.wacklin@edu.kokkola.fi (förskoleelever) 


